
Gmina Szudziałowo

PROTOKÓŁ XXXVII.2023

XXXVII nadzwyczajna sesja Rady Gminy z dnia 15 czerwca 2023
r.

PORZĄDEK OBRAD
1. Otwarcie.   (11:06:17 - 11:06:40)
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się o godz. 11:00 a
zakończyła o godz. 12:20. Obrady prowadził Pan Leszek Olchowik Przewodniczący Rady
Gminy Szudziałowo.
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 11, zgodnie z listą obecności.
 Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
3. Jaroszewicz Grzegorz
4. Jucha Magdalena 
5. Łapiński Mariusz
6. Normantowicz - Horczak Małgorzata
7. Olchowik Leszek
8. Oleksza Sławomir

9. Onoszko Michał Antoni

10. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Olchowik Danuta

Udział wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czecremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grzasewicz - Kierownik GOPS

5. Mariusz Dybowski - inspektor

6. Krzysztof Bach - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szudziałowie

7. Ewelina Dobrenko - Przewodnicząca Rady Rodziców przy SP Babiki

8. Wioleta Jaworska - rodzic

9. Janina Tochwin - rodzic



2. Ustalenie porządku.   (11:06:41 - 11:06:45)
Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych na obrady oraz krótkim przedstawieniu
tematyki Pan Leszek Olchowik - Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt
porządku, poinformował o dodanych punktach i poddał pod głosowanie.

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Uchwała w sprawie przekształcenia szkół.
4. Uchwała w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli

nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych.
5. Uchwała w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania
zbiorników bezodpływowych i osadników przydomowych oczyszczalni ścieków
oraz transportu nieczystości ciekłych.

6 . Zmiana Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
alkoholowych na 2023 rok.

7 . Rozpatrzenie petycji w sprawie przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i o
potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo.

8 . Stanowisko Rady Gminy w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przekroczenia
kompetencji przez Radę Powiatu Sokólskiego.

9. Zamknięcie obrad.
Wyniki głosowania poniżej.

2.a. Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 11 głosów

1. Baranowski Krzysztof
2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
4. Jaroszewicz Grzegorz
5. Jucha Magdalena 
6. Łapiński Mariusz
7. Normantowicz - Horczak Małgorzata
8. Olchowik Leszek
9. Oleksza Sławomir
10. Onoszko Michał Antoni
11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

przeciw: 0 głosów
wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam

3. Olchowik Danuta
3. Uchwała w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Babikach i przekształcenia
Szkoły Podstawowej w Szudziałowie.   (11:08:37 - 11:53:33)
Głos zabrali:
Pan Tadeusz Tokarewicz:



Po raz kolejny zajmujemy się przekształceniem szkół.
Przygotowaliśmy nową uchwałę. Poprzednią w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewoda
unieważnił.
W obu szkołach nie funkcjonują związki zawodowe, w uzasadnieniu do unieważnienia
uchwały był argument niezaopiniowania projektu uchwały przez związki zawodowe.

Pani Ewelina Dobrenko odczytała pismo ws. szkoły w Babikach.

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Jesli chodzi o Panią Kukisz, to obecna Pani p.o. dyrektora Pani Sokołowska uznała roszczenia
Pani Kukisz przed sądem pracy, uzasadniając, że tak uznał sąd administracyjny.
Część nauczycieli przeszłoby do szkoły w Szudziałowie a część otrzymałaby odszkodowania.
To wy ciągniecie temat i mówicie jak to Wójt nie chce przekazać szkoły Edukatorowi,
dlatego, że Pani Dobrenko skończyła zarządzanie oświatą?
Pani mówi o nieudolnej Skórskiej? Pani Skórska ma wiele lat stażu jako dyrektor. A teraz
szkołą zarządzą osoba z trzyletnim stażem pracy.

Pan Jerzy Stasiewicz:

Pan Przewodniczący mówił, że jeszcze takiego wójta nie było. Zgodzę się z tym jeszcze
takiego nie było jak się zawziął to doprowadzi do likwidacji szkoły. 

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Pan również był radnym wcześniej i co? Był Pan Radnym za Fiedorowicza, był zły, za Czabana
nic nie zrobiliście, chociaż gmina otrzymała dofinansowanie na modernizację świetlicy w
Wojnowcach, a teraz ja jestem zły bo mam swoje zdanie?

Pan Piotr Rećko:

Apeluje do Państwa nie likwidujcie tej szkoły. 
Jako powiat też utrzymujemy szkoły.
Jeżeli zlikwidujecie upadnie wszystko: sklep, kultura, szkolnictwo, parafia.
Jeżeli będzie się dobrze zarządzało to nauczyciele mogą pracować w dwóch szkołach.
Jeżeli chcecie likwidacji to przekażcie Stowarzyszeniu. Oni chcą poprowadzić tą szkołę, dajcie
im szansę.

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Katastroficznie Pan Starosta to przedstawia. My nie likwidujemy szkoły.
Do momentu pozytywnej opinii z Kuratorium nikt nie odezwał się z pomysłem przekazania
szkoły stowarzyszeniu.
Nie może być uzupełnienia etatu, to jest inny pracodawca.
Nikt nie chce być dyrektorem, nauczyciele zrezygnowali z pracy w tej szkole.
Jeżeli chodzi o uchwałę Rady Powiatu i stanowisko to jest to skrajna niekompetencja.
Od 2018 roku przekazaliśmy na drogi powiatowe ponad 5 mln złotych, natomiast gmina
otrzymała od Powiatu 130 tyś na samochody strażackie.

Pan Piotr Rećko:

Dajmy szansę rodzicom. Chcą poprowadzić szkołę, pozwólcie im na to. 
Chcieliśmy założyć związek powiatowo-gminny, dzwoniłem w tej sprawie do
Przewodniczącego Rady. Niestety Pan Wójt zaciął się i niechciał.
Mamy 26 km dróg powiatowych w gminie.
Robiliśmy drogę do Słójki Borowszczyzny to zapłaciliśmy za całość, gmina spłacała w ratach.

Pan Wojciech Bułatewicz:

W tej chwili jest modernizowana droga wojewódzka na terenie gminy i marszałek nie pyta o
dofinansowanie do drogi przez gminę.

Pan Mariusz Łapiński:

Słychać, że rozpoczęła się kampania wyborcza a my tego niechcemy.

Pan Jerzy Stasiewicz:

Dziękuję Panu Staroście za przybycie i propozycję dołożenia środków do szkolnego budżetu.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie.



UCHWAŁA NR XXXVII.274.2023

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Babikach oraz przekształcenia
Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Powstań Narodowych w Szudziałowie

stanowi w protokole  stronę nr 9.

Wyniki głosowania poniżej.

3.a. Głosowanie zaopiniowania projektu Uchwały w sprawie likwidacji Szkoły
Podstawowej w Babikach i przekształcenia Szkoły Podstawowej w Szudziałowie.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 6 głosów

1. Borowski Janusz
2. Bułatewicz Wojciech
3. Jaroszewicz Grzegorz
4. Jucha Magdalena 
5. Olchowik Leszek
6. Oleksza Sławomir

przeciw: 4

1. Baranowski Krzysztof
2. Normantowicz - Horczak Małgorzata
3. Onoszko Michał Antoni
4. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

wstrzymujących się: 1

1. Łapiński Mariusz

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam

4. Olchowik Danuta

4. Uchwała w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych.   (11:53:40 - 11:54:52)

W imieniu Wójta Gminy projekt uchwały omówił Pan Mariusz Dybowski inspektor.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

Dyskusji nie było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał
pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXXVII.275.2023

w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania
odpadów komunalnych oraz oprózniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, świadczonych na terenie
Gminy Szudziałowo stanowi w protokole  stronę nr 12.

Wyniki głosowania poniżej.

4.a. Głosowanie zaopiniowania projektu Uchwały w sprawie górnych stawek opłat
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów
komunalnych.



Głosowanie jawne imiennne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 11 głosów

1. Baranowski Krzysztof
2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
4. Jaroszewicz Grzegorz
5. Jucha Magdalena 
6. Łapiński Mariusz
7. Normantowicz - Horczak Małgorzata
8. Olchowik Leszek
9. Oleksza Sławomir
10. Onoszko Michał Antoni
11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

przeciw: 0 głosów
wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam
3. Olchowik Danuta
5. Uchwała w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników
bezodpływowych i osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu
nieczystości ciekłych.   (11:55:02 - 11:56:27)

W imieniu Wójta Gminy projekt uchwały omówił Pan Mariusz Dybowski inspektor.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

Dyskusji nie było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał
pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXXVII.276.2023

w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia
na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych

stanowi w protokole  stronę nr 14.

Wyniki głosowania poniżej.

5.a. Głosowanie zaopiniowania Uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników przydomowych
oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 11 głosów

1. Baranowski Krzysztof
2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
4. Jaroszewicz Grzegorz
5. Jucha Magdalena 
6. Łapiński Mariusz
7. Normantowicz - Horczak Małgorzata



8. Olchowik Leszek
9. Oleksza Sławomir
10. Onoszko Michał Antoni
11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

przeciw: 0 głosów
wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam
3. Olchowik Danuta
6. Zmiana Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych
na 2023 rok.   (11:57:38 - 11:57:41)
W imieniu Wójta Gminy projekt uchwały omówiła Pani Ewa Grasewicz Kierownik GOPS

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

Dyskusji nie było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał
pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXXVI.277.2023

w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz
przeciwdziałania narkomanii na 2023 rok stanowi w protokole  stronę nr 17.

Wyniki głosowania poniżej.

6.a. Głosowanie zaopiniowania Zmiany Gminnego programu profilaktyki i
rozwiązywania problemów alkoholowych na 2023 rok.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 11 głosów

1. Baranowski Krzysztof
2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
4. Jaroszewicz Grzegorz
5. Jucha Magdalena 
6. Łapiński Mariusz
7. Normantowicz - Horczak Małgorzata
8. Olchowik Leszek
9. Oleksza Sławomir
10. Onoszko Michał Antoni
11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

przeciw: 0 głosów
wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam
3. Olchowik Danuta
7. Rozpatrzenie petycji w sprawie przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i o
potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo.   (11:57:51 -
11:59:01)
Skargę omówił Pan Mariusz Łapiński Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz pozostałe komisje negatywnie zaopiniowały petycję.

Dyskusji nie było wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał
pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXXVII.278.2023

w sprawie Rozpatrzenia petycji w sprawie przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie
sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo 

stanowi w protokole  stronę nr 27.

Wyniki głosowania poniżej.

7.a. Głosowanie rozpatrzenia petycji w sprawie przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i
o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 11 głosów

1. Baranowski Krzysztof
2. Borowski Janusz
3. Bułatewicz Wojciech
4. Jaroszewicz Grzegorz
5. Jucha Magdalena 
6. Łapiński Mariusz
7. Normantowicz - Horczak Małgorzata
8. Olchowik Leszek
9. Oleksza Sławomir
10. Onoszko Michał Antoni
11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

przeciw: 0 głosów
wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam
3. Olchowik Danuta
8. Stanowisko Rady Gminy w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przekroczenia
kompetencji przez Radę Powiatu Sokólskiego.   (11:59:12 - 12:20:59)
Głos zabrali:
Pan Tadeusz Tokarewicz:

Rada Powiatu przekroczyła swoje kompetencje podejmując tą uchwałę.

Pan Piotr Rećko:

Rada Powiatu miała moralny obowiązek wystąpienia z uchwałą do Rady Gminy.
Wiedzieliśmy, że Pan Wójt będzie dążył do likwidacji szkoły.
Szkoła w Babikach jest ważna, dzieci są wspaniałe, osiągają dobre wyniki.
Nieprawdą jest, że  nie wykorzystaliśmy dotacji na drogę do Wierzchlesia. Wniosek był na
liście rezerwowej, nigdy niebył na liście podstawowej.
Na drodze do Słójki Borowszczyzny bardzo nam zależało, więc założyliśmy za gminę środki.
Proszę raz jeszcze oddajcie szkołę stowarzyszeniu.
Panie Wójcie proszę o opanowanie, tu chodzi o dzieci, o rodziny. Rodzice nie będą chcieli
wozić dzieci do Szudziałowa.
Stanowisko Rady Gminy jest śmieszne.

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Droga do Wierzchlesia była na liście rezerwowej a później na liście podstawowej i została



wycofana z listy podstawowej. Te informacje wydrukowałem z BIP-u Urzędu Województwa.
Rozmawiając o związki powiatowo-gminnym zapytaliśmy na jakie drogi będziemy składać
dofinansowanie, nie otrzymaliśmy odpowiedzi.
Ja nie wtrącam się w pracę Rady Powiatu.

Pan Michał Onoszko:

Szkoła istnieje od 20 lat, szkoda ją likwidować.
Byłem przy budowie tej szkoły i teraz jestem przy likwidacji, to jest przykre.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt stanowiska i poddał pod głosowanie.

Stanowisko Rady Gminy Szudziałowo w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec
przekroczenia kompetencji przez Radę Powiatu Sokólskiego.

stanowi w protokole  stronę nr 29.

Wyniki głosowania poniżej.

8.a. Głosowanie w sprawie Stanowiska Rady Gminy w sprawie wyrażenia sprzeciwu
wobec przekroczenia kompetencji przez Radę Powiatu Sokólskiego.
Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Głosowanie jawne imienne, zwykłą większością głosów.

Wyniki głosowania:

za: 7 głosów

1. Borowski Janusz
2. Bułatewicz Wojciech
3. Jaroszewicz Grzegorz
4. Jucha Magdalena
5. Łapiński Mariusz
6. Olchowik Leszek
7. Oleksza Sławomir

przeciw: 4 głosy

1. Baranowski Krzysztof
2. Normantowicz - Horczak Małgorzata
3. Onoszko Michał Antoni
4. Stasiewicz Jerzy Zbigniew

wstrzymujących się: 0 głosów

Nieobecni:

1. Horosz Katarzyna

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Małoń Adam
3. Olchowik Danuta

9. Zamknięcie posiedzenia.   (12:21:06 - 12:21:09)
W związku z wyczerpaniem punktów Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia
posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy

Leszek Olchowik

Protokołowała:
Katarzyna Czechowicz



Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl


